

P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

Pathways to Prosperity 2025 Virtual Workshop Series

This year, Pathways to Prosperity's Virtual Workshop Series will include special two-hour workshops that will profile several promising practices targeting similar areas of high need. A discussant will also be present to highlight key learnings across practices.

The first of these special workshops will take place on **Tuesday June 10 at 1:00 - 3:00 PM ET**, and will focus on **Supporting the Mental Health of Newcomers**.

In recent years, the mental health of newcomers has become an increasingly important focus, highlighting the need for responsive and accessible supports across the country. In this context, this workshop will highlight four promising practices that have been developed to address the mental health needs of different groups of newcomers – immigrant families, 2SLGBTQIA+ immigrants, and immigrant children and youth. The speakers will discuss the key features of their practices that make them innovative and effective, and the discussant will then present key themes and unique features of the practices, pulling out important lessons for others to use in developing or improving their own practices.

- Abigail Cameron, S.U.C.C.E.S.S.
Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families
- Ahrthyh Arumugam, YMCA of Greater Halifax/Dartmouth
East Coast Kitchen Parties Project for and by 2SLGBTQIA+ Newcomers
- Kevin Haynes, The Centre for Addiction and Mental Health (CAMH)
AMANI Mental Health and Substance Use Program
- Amanda Kerry, Western University
The STRONG Program (Supporting Transition Resilience of Newcomer Groups)
- Aamna Ashraf, The Centre for Addiction and Mental Health (CAMH)
Discussant

The workshop is free, but registration is required.

To register for the workshop on June 10, please go to:
<https://bit.ly/P2PWorkshopJune10>

Sharing Settlement and Integration

HOLD THE DATE

2025

**PATHWAYS TO
PROSPERITY
2025 NATIONAL
CONFERENCE**



Dates:
November 24 - 26, 2025

Location:
Halifax, Nova Scotia

**North American
Refugee Health
Conference 2025**

New Video and Brief Now Available

We are excited to announce that a new video and brief on promising practices in settlement and integration are now available on the P2P website. Funded by Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC), P2P's Promising Practices project highlights promising practices in immigrant settlement and integration with an empirical basis for their effectiveness. This includes video interviews of those who developed and are administering the practices, and briefs that highlight the key aspects of the practices that make them effective and innovative.

Featured Practice

Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families

Organization: S.U.C.C.E.S.S.



About the Program: The Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families project was a collaboration between S.U.C.C.E.S.S. and the Tri-Cities Local Immigration Partnership (TCLIP). The project aimed to improve access to mental health supports for immigrant families with young children. It also sought to enhance the capacity of early years service providers to promote mental health in their programming in culturally appropriate ways. At S.U.C.C.E.S.S., families could access one-on-one sessions in a culturally safe environment with staff who spoke their first language, and could receive referrals. Families could also participate in early years programming, which included small group sessions and workshops to strengthen their emotional well-being and build connections. To support service providers, the project organized eight training sessions on mental health promotion and literacy in early years settings, and two knowledge exchange forums to share insights and strengthen referrals. Additionally, several resources, such as Emotion Magnets, Art Start conversation cards, and the Tri-Cities Family Challenge Booklet, were developed to support the mental health of immigrant families.

You are invited to the North American Refugee Health Conference 2025 (NARHC) in the exciting city of Niagara Falls, Ontario, from September 11 to 13, 2025.

<http://narhc2025.com/>

NARHC was founded by Dr. Anna Banerji in 2009 and is the longest standing and only Canadian-based refugee health meeting with global perspectives to promote the best outcomes in refugee populations through research, education and advocacy. Topics range from mental health to tuberculosis, interpretation, racism, detention, climate change, settlement issues and more.

Some of our keynote speakers include Payam Akhavan from the International Criminal Court, Dr. Rageshri Dhayawan, an HIV specialist and author on racism, Dr. Barri Phatafod from Sydney, Australia, on detention, Dr. Paul Caulford on the health needs of the uninsured, Umashanie Reddy and Fairiborz Birjandian on lessons from the Afghan program, Gabriel Schriver on LGBTIQ+ policies from IOM, and many more.

Come discuss barriers, solutions, and best practices while networking with peers and experts in the field at this extraordinary professional development meeting.

**The preliminary program
can be found here**



Share This
Email



Share This
Email



Share This
Email



Numéro :
juin 2025

LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

Série d'ateliers virtuels 2025 de Voies vers la prospérité

Cette année, la série d'ateliers virtuels de Voies vers la prospérité comprendra des ateliers spéciaux de deux heures qui présenteront plusieurs pratiques exemplaires ciblant des domaines similaires où les besoins sont importants. Un intervenant sera également présent pour mettre en évidence les principaux enseignements tirés de ces pratiques.

Le premier de ces ateliers spéciaux aura lieu **le mardi 10 juin de 13h00 à 15h00 (heure de l'Est)** et portera sur le **Soutien à la santé mentale des nouveaux arrivants**.

Ces dernières années, la santé mentale des nouveaux arrivants est devenue une priorité de plus en plus importante, soulignant la nécessité de mettre en place des services de soutien adaptés et accessibles dans tout le pays. Dans ce contexte, cet atelier mettra en lumière quatre pratiques exemplaires qui ont été développées pour répondre aux besoins en matière de santé mentale de différents groupes de nouveaux arrivants : les familles immigrantes, les immigrants 2ELGBTQIA+ et les enfants et jeunes immigrants. Les conférenciers discuteront des principales caractéristiques qui rendent leurs pratiques innovantes et efficaces, puis la modératrice présentera les thèmes clés et les particularités de ces pratiques, en tirant des enseignements importants que d'autres pourront utiliser pour élaborer ou améliorer leurs propres pratiques.

- Abigail Cameron, S.U.C.C.E.S.S.
Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families
- Ahrthy Arumugam, YMCA du Grand Halifax/Dartmouth
East Coast Kitchen Parties Project for and by 2SLGBTQIA+ Newcomers
- Kevin Haynes, Centre de toxicomanie et de santé mentale (CAMH)
AMANI Mental Health and Substance Use Program
- Amanda Kerry, Université Western
programme STRONG (Supporting Transition Resilience of Newcomer Groups)

À INSCRIRE À
VOS AGENDAS

2025

CONFÉRENCE
NATIONALE 2025
DE VOIES VERS
LA PROSPÉRITÉ



Dates :
24 - 26 novembre 2025

Lieu :
Halifax,
Nouvelle-Écosse

- Aamna Ashraf, Centre de toxicomanie et de santé mentale (CAMH)
modératrice

L'atelier est gratuit mais il faut s'inscrire.

Pour s'inscrire à l'atelier du 10 juin, veuillez utiliser le lien suivant :

<https://bit.ly/P2PWorkshopJune10>

Partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent

Nouvelle vidéo et son dossier d'information maintenant disponibles

Nous sommes ravis d'annoncer qu'une nouvelle vidéo et son dossier sur les pratiques exemplaires en matière d'établissement et d'intégration sont désormais disponibles sur le site web de VVP. Financé par Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC), le projet Pratiques exemplaires de VVP met en lumière les pratiques prometteuses en matière d'établissement et d'intégration des immigrants, dont l'efficacité a été démontrée de manière empirique. Ce projet comprend des entretiens vidéo avec les personnes qui ont développé et administrent les pratiques, ainsi que des dossiers qui mettent en évidence les aspects clés des pratiques qui les rendent efficaces et novatrices.

Pratique mise en lumière

Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families

Organisation : S.U.C.C.E.S.S.



À propos du programme : Le projet Modèle de prise en charge globale de la santé mentale des familles immigrantes dans les Trois-villes (*Tri-Cities Wrap Around Model of Care for Mental Health in Immigrant Families*) est le fruit d'une collaboration entre S.U.C.C.E.S.S. et le Partenariat local d'immigration des

Conférence nord-américaine sur la santé des personnes réfugiées 2025

Vous êtes invité à la Conférence nord-américaine sur la santé des personnes réfugiées 2025 (CNASPR) dans la ville passionnante de Niagara Falls, en Ontario, du 11 au 13 septembre 2025.

<http://narhc2025.com/>

La CNASPR a été fondée par la Dre Anna Banerji en 2009 et est la plus ancienne et la seule rencontre sur la santé des personnes réfugiées basée au Canada avec des perspectives globales pour promouvoir les meilleurs résultats dans les populations de réfugiés à travers la recherche, l'éducation et le plaidoyer. Les sujets abordés vont de la santé mentale à la tuberculose, en passant par l'interprétation, le racisme, la détention, les changements climatiques, les questions de réinstallation, etc.

Parmi les principaux intervenants, citons Payam Akhavan de la Cour pénale internationale, le Dr Rageshri Dhairyawan, spécialiste du VIH et auteur d'un ouvrage sur le racisme, le Dr Barri Phatafod de Sydney (Australie) sur la détention, le Dr Paul Caulford sur les besoins de santé des personnes non assurées, Umashanie Reddy et Fairiborz Birjandian sur les enseignements tirés du programme afghan, Gabriel Schriver sur les politiques LGBTQ+ de l'OIM et bien d'autres encore.

Venez discuter des obstacles, des solutions et des meilleures pratiques tout en nouant des contacts avec des pairs et des experts dans le domaine lors de cette rencontre de développement professionnel extraordinaire.

Trois-villes (PLITV). Le projet visait à améliorer l'accès des familles immigrantes ayant de jeunes enfants aux services de santé mentale. Il visait également à renforcer la capacité des prestataires de services à la petite enfance à promouvoir la santé mentale dans leurs programmes de manière culturellement appropriée. À S.U.C.C.E.S.S., les familles pouvaient bénéficier de séances individuelles dans un environnement culturellement sûr, avec un personnel parlant leur langue maternelle, et pouvaient être orientées vers d'autres services. Les familles pouvaient également participer à des programmes pour la petite enfance, comprenant des séances en petits groupes et des ateliers destinés à renforcer leur bien-être émotionnel et à créer des liens. Pour soutenir les prestataires de services, le projet a organisé huit séances de formation sur la promotion de la santé mentale et l'alphabétisation dans les environnements de la petite enfance, ainsi que deux forums d'échange de connaissances pour partager des idées et renforcer les réseautages. En outre, plusieurs ressources, telles que les aimants à émotions, les cartes de conversation Art Start et le livret Tri-Cities Family Challenge, ont été développées pour soutenir la santé mentale des familles immigrantes.

Lire le
dossier

Regarder la
vidéo

Le programme préliminaire
est disponible ici

 Partager cet e-mail

 Partager cet e-mail

 Partager cet e-mail

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:



Immigration, Refugees
and Citizenship Canada

Financé par :

Immigration, Réfugiés
et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o University of Western Ontario | London, ON N6A 5C2 CA

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!